Oru Kayak: the origami folding boat
by Oru Kayak
The Oru Kayak folds out of a compact box—easily, quickly, and almost magically.

 
THE ORU KAYAK
The Oru Kayak is an incredible, high-performance boat that folds out of a compact case. Inspired by origami, this innovative kayak transform quickly, easily— and almost magically. Stash it in a trunk, check it on a plane, stow it aboard a sailboat, or hike it in to remote waters. It’s full size (12' long), super light (25 lbs), and quick to assemble (5 min). On the water it’s fast, stable, and handles incredibly well.

The Oru Kayak makes the wonder and discovery of the great outdoors accessible: easy foldability transforms boating from a special occasion to anytime, anywhere. 


Each Oru Kayak is engineered of a single sheet of double-layered plastic. The single seam is sealed with a watertight rubber gasket. Solid ribs offer strength and rigidity.The corrugated plastic skin is extremely tough and durable.

PERFORMANCE 
"The Oru Kayak design is revolutionary. The boats are sturdy and incredibly light. They are as comfortable as any other sea or whitewater boat I've paddled. They track really well and turn on a dime. The maneuverability makes forward progress into a crushing headwind almost easy. The implications for urban paddlers and for remote expeditionary paddling are truly exciting."   — Greg Miller, Outdoor Filmmaker & former NOLS instructor
"Finally, city dwellers can own a kayak that stores in a closet and travels on transit, AND still handles burly waters; plus, it's gorgeous."—Lisa Fisher, San Francisco
"It was wonderful! The Oru Kayak design felt fast and comfortable. You completely forget that it's a neatly folded piece of plastic. After kayaking around the marina and the larger waves of the San Francisco Bay, I was still completely dry without a drop of water inside the vessel."—David Lang, Make Magazine, CoFounder, OpenROV
While the Oru Kayak is designed to be beginner-friendly, it’s also great fun for experts! We’ve done lots of user-testing with pro-level kayakers, in all kinds of conditions. It’s perfect for bays, lakes, and slow rivers (it is not designed for whitewater or rock gardening). With normal care, an Oru Kayak will last for many years.
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SPECIFICATIONS 
length: 12’ | width: 25” | weight: 25 lbs | capacity: 260 lbs

The case size: 33" X 29" X 10"

FEATURES
- Watertight deck gasket
- Easy-to-use snap-release buckles
- Sturdy coaming (cockpit rim) fits spray skirts
- Easily-adjustable footrest
- Comfortable foam seat and backband
- Rubber holding strap for accessories
- Shoulder strap for carrying
- Fits commercial spray skirts and float bags
- Front and back rubber fairings

ASSEMBLY
The Oru Kayak is assembled using standard strap-and-buckle hardware. No tools are needed. With a bit of practice, it takes only five minutes to assemble or pack up. Full instructions and a detailed assembly video will be provided.

PRODUCTION SCHEDULE
Oru Kayaks will be proudly made in California! We’re committed to local manufacturing and sustainable production, and have optimized the supply chain to reduce our shipping miles and carbon footprint. 
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We’ll ship in Spring 2013, in time for (Northern Hemisphere) paddling season. Here's our schedule to get Oru Kayaks to you!
- November: Make final product refinements. Make lots of new Kickstarter friends.
- December: Place component orders
- January: Set up assembly facility
- February: Assemble first edition of kayaks
- Mar: Assemble second batch. Ship first edition Oru Kayaks.
- April: Assemble third batch. Ship second batch Oru Kayaks.
- May : Ship out third production run. 

FUNDING
Your support will help us fund the first few production runs of Oru Kayaks. We've gotten so much great feedback, and are excited to be able to share the Oru Kayak with you. Our $80,000 funding goal will cover the extensive tooling and setup costs for producing the components, materials and hardware, and facility rental and labor for assembly.

REWARDS
You can pre-order an Oru kayak; we're doing a few different batches for different shipping dates in Spring 2013. Also, all kayaks will come with a printable poster for holiday gifting— so you can give a future Oru Kayak to a special someone.  In addition to Oru Kayaks, we’re offering some great rewards.

Thank you! $5
Every bit of support helps! You'll receive Oru Kayak updates, share our journey into production, and get a shout out tweet!
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Stay Dry Bag: $20 Stash a wallet and cell phone in an Oru Kayak-branded dry bag—essential for any adventures on the water!
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ORU KAYAK STAINLESS WATER BOTTLE
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Oru Kayak Stainless Water Bottle: $25 Never go thirsty again with this 20 oz. Oru Kayak-branded vessel. Fits perfectly under the rubber deck strap (as shown in the video!).
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Oru Kayak T-shirt: $40
Super soft orange organic cotton, with our signature fold pattern and logo. Unisex and womens size options available. Silkscreened by an small shop in San Francisco.
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LASERCUT ORU KAYAK SCALE MODEL
ASSEMBLY INCLUDED!





Lasercut Oru Kayak model: $100
Just like the origami models we used to develop the Oru Kayak. Mount this scale model on the wall or keep it on your desk for inspiration. Ships assembled in a mailing tube.
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ORU KAYAK 4-PIECE PADDLE
STASH IT THE ORU KAYAK CASE!




Four-piece Oru Kayak paddle: $120  This sturdy four-piece Oru Kayak-branded paddle tucks into the Oru Kayak case! 
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Early Bird Oru Kayak / first batch: $750 (limit 50) 
Order first, and get a $50 off your Oru Kayak. Free shipping in the US, plus a printable, numbered poster for holiday gifting.

Oru Kayak / second batch: $800 (limit 200)
Your very own Oru Kayak, shipped by May 2013. Free shipping in the US, plus a printable, numbered poster for holiday gifting.

Oru Kayak / third batch: $800 (limit 200)
Your very own Oru Kayak, shipped by June 2013. Free shipping in the US, plus a printable, numbered poster for holiday gifting.

Oru Kayak / signed, limited edition batch: $1000 (limit 50)
Your very own Oru Kayak, shipped by March 2013. You will be among the first 50 Oru Kayak owners, and your boat will be personally signed and numbered by the designer. Free shipping in the US, plus a printable, numbered poster for holiday gifting.
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Oru Kayak Day on the Bay: $3000 (limit 5)
Your very own Oru Kayak, and a half-day excursion in the San Francisco Bay with the Oru Kayak team. We'll share our journey, design inspiration, and a great meal, while paddling around the scenic SF Bay. No experience required. Travel to SF not included. Free shipping in the US, plus a printable, numbered poster for holiday gifting.
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Tomales Bay Luxury Weekend Getaway + Oru Kayak: $10,000 (limit 1) 
Our deluxe offering is an unforgettable experience on Tomales Bay, one of the best kayaking spots on the West Coast. You'll receive an Oru Kayak and a weekend for two people at an amazing waterfront house. You can kayak off the house's dock into calm waters, visit quiet beaches, and see abundant wildlife. Oyster lunch included! Travel to Tomales Bay not included. Hand-silkscreened art print by Saturate Design for holiday gifting.

INTERNATIONAL SHIPPING
We’re offering free shipping to the lower 48 for Kickstarter backers, but we can’t do this for those in Alaska, Hawaii, or abroad. International backers will be responsible for applicable tariffs and customs fees, as well as shipping. Please contact us to get shipping prices to your address.

FAQs
How durable is an Oru Kayak? The manufacturer rates the skin material for 20,000 fold cycles. We've done a lot of hardcore user testing, and never punched a leak. 

Will it come with a warranty? We're offering an one-year warranty for all Kickstarter purchases. 
How much gear can it carry? The Oru Kayak has a capacity of 260 lbs. There's enough storage space inside to support short camping trips.                                                                 
SAFETY & DISCLAIMER    
We've designed the Oru Kayak to be as strong and safe as possible with normal use, but it's still a boat. That means you can capsize or get hurt. Please wear a Personal Flotation Device (life jacket) at all times, and use a spare paddle, bilge pump, spray skirt and float bags if you're going in open water. Stay aware of currents, weather, submerged obstacles, and other boats and swimmers. Use common sense, and don't go beyond your experience level.                                  
All of the prototypes shown in the photos and video are fully functional and tested, but details shown may change in the final product development and manufacturing.

ABOUT US
We’re a small, dedicated team of designers, makers, and manufacturing experts. We’ve been working on the Oru Kayak for more than four years. Together, we’re thrilled to launch Oru Kayaks into the world. We strongly believe that spending time outdoors makes people happier, healthier, and more productive. We see our kayaks as a way to explore and connect with the natural world, even in cities. We hope your Oru Kayak journeys are as fun and inspiring as ours have been.

THANK YOU FOR YOUR SUPPORT!  
We thank you all for your support, and want to express special gratitude to those who’ve helped us get to this point!

photography: Nicolas Zurcher. videography: Hei Cheng. music: Studiocanoe. kayakers: Coralie LeClerq, Joe Lee, Sally Madsen, Yvonne Mouser, Adam Reineck, Christina Seely. 

RISKS AND CHALLENGESLearn about accountability on Kickstarter
Like any innovative hardware product, the Oru Kayak is challenging to produce at scale. Our team has worked hard to address these logistical and fulfillment challenges in advance. One member of our team is a manufacturing expert with over 40 years of experience in manufacturing and assembly, and others bring solid experience in product design and operations.

PRODUCT 
The steps from prototype to fully-tested, manufactured product can be long and complicated; prototypes aren't always a reliable indicator of how the final product will perform. To address this, we have: 
- Built over 25 working prototypes, not just one or two. 
- Extensively tested prototypes for performance and durability. This has included extreme and abusive conditions, to make sure we have a product that meets rigorous safety and endurance standards.

MANUFACTURING 
Making a scalable product from working prototypes is another major step. Many comparable products have run into problems when a preliminary part turns out to be more complicated or expensive than expected. We have designed this product from the beginning with manufacturability in mind. We will streamline the process by: 
- Manufacturing in the USA, to retain tight control of operations, quality and logistics. 
- Using many of the same manufacturing techniques at scale, as we have used in the working prototypes. Our current prototype skins have been made and tested using the same types of dies that will be used in final production. Many other components are lasercut or off-the-shelf, minimizing tooling complications and design/engineering transitions between prototype fabrication and full manufacturing. 
- Using established relationships with contract manufacturers. We have built the skin prototypes with our manufacturer, who understands our product and specifications. We have hard quotes for all of the other components. Our manufacturing partners have vetted and approved our production plans, anticipated quantities and schedule.

FULFILLMENT 
Many Kickstarter projects have run into shipping delays. We want to keep our backers happy! So, we are: 
- Maintaining a realistic timeframe for scaling up production. 
- Dividing production into batches: instead of trying to get 500 boats out by one shipping date, we'll start with smaller runs (for the limited edition and early birds), followed by two batches at a higher capacity. This will let us manage manufacturing and fulfillment at a manageable scale and pace. 
- Limiting the number of Oru Kayaks availble on Kickstarter.
Oru Kayak: складная лодка-оригами
Автор Oru Kayak
Oru Kayak собирается из компактного кейса—легко и быстро, как по взмаху волшебной палочки.
ORU KAYAK
Oru Kayak – невероятная, очень эффективная лодка, которая складывается в небольшой кейс.  В основе идеи создания данного инновационного каяка лежит оригами, а сам каяк собирается легко и быстро, как по взмаху волшебной палочки. Его можно положить в багажник, сдать в багаж в самолете, погрузить на лодку или пройти с ним пешком до водоема. Полный размер каяка составляет около 4-х метров, весит он всего 11 кг и собирается за 5 минут. На воде каяк достаточно быстр, устойчив и отлично управляется. 
С Oru Kayak времяпрепровождение на открытом воздухе становится нестандартным и удивительным: катание на лодке стало доступным в любой момент и потеряло статус специально запланированного мероприятия. 
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Oru Kayak собирается из одного листа двухстороннего пластика.  Шов герметизирован водонепроницаемой резиновой прокладкой. Жесткость и прочность конструкции обеспечивается твердыми ребрами. Гофрированная пластиковая кожа является очень жесткой и прочной.
ОТЗЫВЫ 
"Дизайн Oru Kayak является революционным. Лодка прочна и невероятно легка, а по комфорту не уступает любой другой морской лодке или спортивной байдарке, в которых я сидел. Каяк хорошо управляем и способен быстро изменять направление.  Маневренность значительно упрощает движение против сильного встречного ветра. Изобретение является поистине захватывающим для городских гребцов и экспедиционных мероприятий, связанных с греблей."   — Грэг Миллер, режиссер фильмов на открытом воздухе и бывший инструктор Национальной школы лидерства NOLS. 
"Наконец, владельцем каяка может стать городской житель, поскольку может хранить его в шкафу, путешествовать с ним и вместе с тем покорять бурлящие воды. Это великолепно."—Лиза Фишер, Сан-Франциско 
"Это великолепно! Oru Kayak быстр и удобен. Абсолютно забываешь, что это аккуратно сложенный кусок пластика. Я катался на нем в бухте и по большим волнам залива Сан-Франциско и остался абсолютно сухим – в лодку за все время не попало ни капли  воды."—Дэвид Лэнг, Make Magazine, соучередитель
Несмотря на то, что Oru Kayak спроектирован в первую очередь для начинающих байдарочников, он также интересен экспертам. Было проведено большое число испытаний в различных реальных условиях с участием профессиональных байдарочников.  Каяк является великолепным плавательным средством для заливов, озер и медленных рек (каяк не предназначен для сплава по бурным и горным рекам). При нормальной эксплуатации каяк прослужит много лет.
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Характеристики 
длина: 12’ | ширина: 25” | вес: 25 lbs | вместимость: 260 lbs
Размер кейса: 33" X 29" X 10"

ОСОБЕННОСТИ
- Водонепроницаемая прокладка для защиты от воды

- Простая в использовании оснастка
- Надежная защита сидения от брызг
- Легко регулируемая опора для ног
- Удобное поролоновое сидение и спинка
- Резиновый фиксатор для аксессуаров
- Плечевой ремень для переноски
- Совместим с устройствами защиты от брызг и специальными сумками
- Передние и задние резиновые обтекатели
СБОРКА
Для сборки Oru Kayak используются стандартные ремни и хомуты, причем не требуется никаких инструментов. При некотором практическом навыке сборка каяка, как и его обратная упаковка, занимает около 5 минут. Полные инструкции и видео по сборке предоставляются. 
ПРОИЗВОДСТВО И ВОЗМОЖНЫЕ ДАТЫ ПОСТАВОК

Oru Kayak производятся в Калифорнии. Мы стремимся к развитию местного производства, наладке непрерывного производственного процесса и оптимизации цепочки поставки для снижения расходов по доставке и уменьшения выбросов углекислого газа в атмосферу. 
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Поставки начнутся весной 2013 года во время байдарочного сезона (для северного полушария). 

Приводим более подробное расписание производства и поставок Oru Kayaks:
- Ноябрь: Окончательная доработка продукта. Налаживание контактов с кикстартерами
- Декабрь: Заказ компонентов 
- Январь: Наладка сборочного производства 
- Февраль: Производство первой партии
- Март: Производство второй партии. Отправка покупателям первой партии
- Апрель: Производство третьей партии. Отправка покупателям второй партии

- May : Отправка покупателям третьей партии. 
ФИНАНСИРОВАНИЕ
Ваша поддержка поможет нам в производстве первой партии Oru Kayak. Мы получили большое число положительных отзывов и рады разделить Oru Kayak с Вами. Наша цель в 80000$ покроет затраты на инструменты и наладку производства компонентов, материалы и оборудование, а также аренду площадей и оплату труда производственному персоналу. 
БОНУСЫ
Вы можете предварительно заказать Oru kayak; весной 2013 года будет отправлено несколько партий в различные даты.  Также, каяки будут идти с печатными постерами-поздравлениями, то есть Вы можете сделать кому-либо персональный подарок. Помимо Oru Kayak, мы предлагаем другие великолепные бонусы. 

Спасибо! $5
Помогает любая поддержка! Вы будете получать свежую информацию об Oru Kayak и его производстве. 
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Влагозащищенная сумка Stay Dry Bag: $20 Вы можете защитить свой бумажник или сотовый телефон от влаги, что особенно важно для водных приключений. 
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Нержавеющая бутыль для воды Oru Kayak: $25 Вы всегда сможете утолить жажду благодаря бутыли для воды Oru Kayak. Бутыль отлично размещается под резиновыми ремнями, как показано на видео. 
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Футболка Oru Kayak: $40
Супермягкая оранжевая футболка из органического хлопка с нанесенным логотипом. Доступны мужские и женские размеры. Логотип нанесен маленьким магазином в Сан-Франциско. 
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Модель Oru Kayak, выполненная с помощью лазерной резки $100
Точная копия моделей оригами, используемых при разработке Oru Kayak. Вы можете повесить модель на стену или разместить на столе, и она будет вдохновлять вас на подвиги. Модели защищены специальной упаковкой для доставки.
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Сборное весло для Oru Kayak: $120  Состоит из 4-х элементов и прекрасно размещается в кейсе Oru Kayak. 
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Первые экземпляры Oru Kayak / первая партия: $750 (50 штук) 
Закажите Oru Kayak одним из первых и получите скидку $50. Бесплатная доставка по территории США и печатный подарочный постер. 
Oru Kayak / вторая партия: $800 (200 штук)
Партия с поставкой в мае 2013года. Бесплатная доставка по территории США и печатный подарочный постер. 
Oru Kayak / третья партия: $800 (200 штук)
Партия с поставкой в июне 2013 года. Бесплатная доставка по территории США и печатный подарочный постер.
Oru Kayak / специальная ограниченная партия: $1000 (50 штук)
Поставка в марте 2013 года. Вы можете стать одним из 50 покупателей Oru Kayak с личной надписью и номером от производителя.  Бесплатная доставка по территории США и печатный подарочный постер.
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День Oru Kayak в заливе: $3000 (5 штук)
Oru Kayak и экскурсия по заливу Сан-Франциско с командой Oru Kayak (экскурсия займет половину дня).  Прекрасная поездка, хорошее настроение и великолепная еда, совмещенные с байдарочной прогулкой по заливу Сан-Франциско. От Вас не требуется никакого опыта. Проезд до Сан-Франциско оплачивается самостоятельно. Бесплатная доставка по территории США и печатный подарочный постер.
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Люксовый викенд на Заливе Томалс + Oru Kayak: $10,000 (1 штука) 
Наше специальное предложение – незабываемый отдых в районе залива Томалс, одной из лучших байдарочных баз на западном побережье США. В стоимость входят Oru Kayak и отдых на двоих в потрясающем доме с видом на залив. Вы можете отчалить на каяке от пристани дома и покататься по спокойной морской глади, посетить тихие пляжи и познакомиться с богатым животным миром. В стоимость включен устричный ланч. Проезд до залива Томалс оплачивается самостоятельно. Ручная подарочная шелкография выполнена Saturate Design. 
МЕЖДУНАРОДНАЯ ДОСТАВКА

Бесплатная доставка осуществляется в 48 пунктов через кикстартеров, перечисленных ниже. Международная доставка, а также доставка на Аляску и Гавайи является платной. Иностранные партнеры самостоятельно оплачивают комиссии, стоимость доставки и таможенные сборы. Свяжитесь с нами для уточнения стоимости доставки. 
ЧАСТО ЗАДАВАЕМЫЕ ВОПРОСЫ
Каков срок службы Oru Kayak? Производитель заявляет, что материал выдерживает 20000 циклов. Мы провели множество тестов на износ и ни разу каяк не дал течь. 

Существует ли гарантия на продукт? Гарантия на любые приобретенные продукты составляет 1 год. 

Какова вместимость каяка? Oru Kayak способен перевозить до 260 фунтов. Внутри каяка достаточно места для размещения всех предметов, необходимых в небольшом походе.                                                                 
БЕЗОПАСНОСТЬ И УВЕДОМЛЕНИЕ О РИСКАХ    
Прочности и безопасности Oru Kayak было уделено особое внимание, тем не менее следует учитывать, что данная разработка – одна из разновидностей лодок. Это означает, что Вы можете перевернуться или получить травму. Пожалуйста, всегда одевайте спасательный жилет и  берите с собой запасные весла, насос, защитные средства и нетонущую сумку каждый раз, когда собираетесь заниматься греблей на открытой воде. Узнайте всю информацию о течениях, погодных условиях, подводных препятствиях и других лодках и пловцах, использующих этот же водоем. Подчиняйтесь здравому смыслу и опыту. 
Все прототипы, показанные на фотографиях и видео, полностью работоспособны и протестированы, но некоторые детали могут быть изменены при разработке и дальнейшем производстве. 
О НАС
Мы – небольшая группа дизайнеров, производителей и производственных экспертов. Мы разрабатывали Oru Kayak более четырех лет. Мы все вместе рады тому, что Oru Kayak выйдет в свет. Мы убеждены, что нахождение на свежем воздухе делает людей счастливее, укрепляет их здоровье и повышает уровень активности. Мы верим, что наши каяки помогут людям войти в контакт с природным миром, даже в городах. Надеемся, что Ваши прогулки с Oru Kayak будут такими же захватывающими и волнительными, как и наши. 
СПАСИБО ЗА ВАШУ ПОДДЕРЖКУ!  
Благодарим всех за поддержку и хотим особо поблагодарить тех, без помощи которых мы не смогли бы достичь нынешнего успеха!
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Угрозы и рискиLearn about accountability on Kickstarter
Наладка производства Oru Kayak, как и любого другого инновационного продукта, является сложной задачей. Наша команда упорно трудилась над наискорейшим решением всех поставленных задач. В состав нашей команды входит производственный эксперт с 40-летним стажем работы в производственных областях. Другие члены команды также внесли огромный вклад в создание продукта и разработку необходимых операций. 
ПРОДУКТ 
Путь от прототипа к полностью протестированному образцу и выпуску продукции может быть сложным и длинным; прототипы не всегда совпадают с окончательной версией продукта. Мы приведем свои аргументы по данному вопросу: 
- Построено свыше 25 рабочих образцов, а не один или два образца. 
- Прототипы прошли обширные испытания на предмет долговечности и эффективности. В том числе продукт тестировался в экстремальных условиях, и результаты данных испытаний подтверждают его строгое соответствие стандартам прочности и безопасности.
ПРОИЗВОДСТВО 
Переход от прототипа к масштабному производству является важным шагом. Множество подобных продуктов оказывались значительно более дорогими при производстве, чем ожидалось. С самого начала создания данного продукта мы учитывали производственные вопросы. Процесс производства оптимизирован следующим образом: 
- Производство будет осуществляться в США для жесткого контроля над производственными процессами, контроля за качеством и логистикой. 
- При масштабном производстве будут использованы те же технологии, что и при создании рабочих прототипов. Текущие прототипы покрытия  каяка создаются и тестируются с помощью инструментов, которые будут использованы при масштабном производстве. Также используется лазерная резка и стандартные инструменты для минимизации инструментальных и инженерных несоответствий при переходе от прототипа к масштабному производству. 
- Налаженные связи и договоры с производителями. Прототипы покрытия были сделаны нашим производителем, четко понимающим продукт и спецификации. По другим компонентам также установлены четкие планы. Наши производственные партнеры были тщательно проверены и одобрены на соответствия производственным графикам и планируемым объемам производства. 

ИТОГИ 
Большинство новых проектов имеют задержки в поставке продуктов покупателям. Мы хотим, чтобы наши партнеры были довольны и для этого мы: 
- Установили реальные сроки для расширения производства. 
- Разделили производство на несколько этапов: вместо того, чтобы пытаться выпустить 500 лодок до установленной даты отправки, мы выпустим несколько небольших стартовых партий (первая партия и ограниченная серия), а затем перейдем к следующим двум этапам с более массовым производством. Это позволит грамотно управлять производством, обеспечить требуемые масштабы и поддерживать необходимый темп производства. 
- Ограничили число Oru Kayaks, доступных на Kickstarter.
